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Protokół Nr XXVIII/2008
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 18 grudnia 2008 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zmian w budżecie Gminy Sitno na 2008 r. - dyskusja
- w sprawie regulaminu wynagrodzeń nauczycieli
- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sitno na 2009 r. - dyskusja

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Juszczak Andrzej
4. Gazda Antoni
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10.Monastryski Ryszard
11.Niedźwiedź Zygmunt
12.Pawlicha Bogdan
13.Szajnoga Marek
14.Tukiendorf Edward
15.Wrotniak Mieczysław
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia obrad XXVIII Sesji  Rady Gminy w bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Sitno 
Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 
Panią  Jolantę  Hryciuk,  Głównego  Księgowego  ZWiUTG  Panią  Marzenę  Ternes, 
Kierownika Posterunku Policji w Sitnie Pana Tadeusza Kuszmiruka, Przedstawiciela 
Firmy Eko-Mega Pana Romana Legieć, Przewodniczącego Rady Osiedla Jarosławiec 
Pana Marka Biłanta oraz przybyłych na obrady sesji sołtysów.
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 15°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad,  proponując 
jednocześnie by po pkt. 4 oddać głos przedstawicielowi firmy Eko-Mega.
Pan Wójt poinformował zebranych o dodatkowych zmianach w budżecie.
Pan Sekretarz poinformował o dodatkowej uchwale dotyczącej wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem porządku 
obrad z proponowanymi zmianami. 
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  do  porządku  obrad  i  przyjęli  go  jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym (udział w głosowaniu brało 14 Radnych).

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Następnie głos zabrał Pan Wójt przedstawiając informację nt. organizacji wywozu 
odpadów stałych po 1 stycznia 2009 r.
Przedstawiciel  firmy  Eko-Mega  Pan  Roman  Legieć  dodał  do  przedstawionej 
informacji, że odbiór śmieci będzie się odbywał raz w miesiącu, koszt pojemnika 120 
litrowego  wynosi  10  zł  brutto  miesięcznie  a  koszt  pojemnika  240  litrowego 
–  17  złotych  brutto  miesięcznie.  Dodatkowo  będą  rozdawane  worki  na  plastiki 
i szkło. Zapłata będzie się odbywała kwartalnie. Opłata jednorazowa za pojemniki 
będzie  wynosiła  20  złotych.  W  pierwszym  etapie  firma  zamierza  objąć  część 
południową  gminy  –  Jarosławiec,  Karp,  Horyszów  –  Stara  i  Nowa  Kolonia, 
Horyszów Polski, Sitno.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał o kwestię zawierania umów z mieszkańcami.
Pan Legieć wyjaśnił, że firma nie może nikogo zmusić do podpisania umowy. Jeżeli 
pomogą sołtysi to podpisywanie umów odbędzie się szybciej. Po podpisaniu umów 
zostaną rozwiezione pojemniki na śmieci.
Pan  Franciszek  Grela  zapytał  o  kwestię  zabierania  śmieci  z  miejsc  bardziej 
oddalonych od dróg głównych.
Pan Legieć wyjaśnił, że najprawdopodobniej te osoby będą musiały dowieść śmieci.
Pan Marek Szajnoga zapytał o sprawę tych osób, które nie podpiszą umów.
Pan  Legieć  wyjaśnił,  że  jego  firma  nie  może  nikogo  przymusić  do  podpisania 
umowy, jednak większość mieszkańców te umowy podpisuje.
Pan Wójt zwrócił się z prośbą do zebranych, by informować mieszkańców o skutkach 
niepodpisania  umowy  zapisanych  w  Kodeksie  Postępowania  Administracyjnego 
i regulaminie utrzymania czystości. Gmina Sitno jest trzecią gminą w powiecie pod 
względem ilości wywożonych odpadów.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  Kierownik  ZWiUTG  ma  przygotowane  dokumenty 
dotyczące rozwiązania umów i zaległości – i jest propozycja, żeby sołtysi pomogli 
dotrzeć  do  mieszkańców,  za  pewną  gratyfikacją.  Gmina  nie  może  dalej  dotować 
wody i śmieci.
Pan  Aleksander  Karski  stwierdził,  że  gmina  powinna  zmusić  wszystkich 
mieszkańców do podpisania umów.
Pan  Marek  Szajnoga  zapytał  ile  osób  nie  podpisało  umów  na  wywóz  śmieci 
z ZWiUTG.
Pan Andrzej Kiciński wyjaśnił, że umów nie podpisało ok. 5 % mieszkańców.
Pan Sekretarz dodał, że Kierownik ZWiUTG musi trafić do wszystkich i rozwiązać 
umowy a przy okazji przekazano by mieszkańcom nowe umowy.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zaproponował,  by  te  kwestie  ustalić  wewnętrznie 
między firmą Eko-Mega a sołtysami.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.     
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Ad. 4
Podjęcie uchwał

  
Przy podejmowaniu uchwał brało udział 14 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  XXVIII/172/08  Rady Gminy Sitno  z  dnia  18  grudnia  2008  r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sitno.
Projekt zmian przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Jolanta Hryciuk.
Wyżej  wymieniona  Uchwała  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

2) Uchwała  Nr  XXVIII/173/08  Rady Gminy Sitno  z  dnia  18  grudnia  2008  r. 
w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe 
warunki  przyznawania nauczycielom zatrudnionym w szkołach,  dla  których 
organem  prowadzącym  jest  Gmina  Sitno  dodatków:  motywacyjnego, 
funkcyjnego, za warunki pracy i niektórych innych składników wynagrodzenia 
oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.
Pan Wójt dodał,  że zgodnie z tym regulaminem, wynagrodzenia minimalne 
nauczycieli przedstawiają się następująco: nauczyciel kontraktowy – 2.126 zł, 
mianowany – 2.930 zł, dyplomowany – 3.827 zł.
Wyżej  wymieniona  uchwała  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy 
13 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym. 

3) Uchwała  Nr  XXVIII/175/08  Rady Gminy Sitno  z  dnia  18  grudnia  2008  r. 
w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  13  głosach  za, 
0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym. 

4) Uchwała  Nr  XXVIII/174/08  Rady Gminy Sitno  z  dnia  18  grudnia  2008  r. 
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sitno na rok 2009. 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dyskusję i zgłaszanie uwag.
Pan Wójt dodał, że budżet ten był przedstawiany na sesji w dniu 14 listopada 
2008 r. Doszły niektóre wnioski i poprawki, np. dotyczące podatku rolnego 
– obniżka dochodów o 58.000,-zł. Występuje obawa o wykonanie dochodów 
z podatków lokalnych.
Następnie Pan Wójt przedstawił główne zamierzenia inwestycyjne na 2009 r.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zwrócił  się  z  zapytaniem  do  Pani  Skarbnik, 
z  czego  wynika  wzrost  dochodów  o  118.000,-zł  w  porównaniu  do 
prowizorium.
Pani Skarbnik stwierdziła, że dochody zostały obniżone o 30.000,-zł.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał o wydatki na Radę Gminy – na stronie 4 jest 
kwota 83.500,-zł a na stronie 5 – 95.000,-zł.
Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to pomyłka. Powinna być kwota 83.500,-zł.
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Pan  Pawlicha  stwierdził,  że  Rada  Gminy  powinna  poczekać  z  zakupem 
samochodu strażackiego, gdyż nie jest on aż tak bardzo potrzebny a koszty 
są bardzo wysokie.
Pan Andrzej Juszczak wrócił do wydatków na Radę Gminy zauważając, że na 
2009 r. zaplanowano 83.500,-zł a w 2008 r. była to kwota 75.000,-zł – skąd się 
wziął wzrost o 8.000,-zł.
Pan Sekretarz stwierdził, że jest rezerwa w tym dziale. Być może trzeba będzie 
z tych środków dopłacić do nauki pływania dla dzieci.
Pan Marek Szajnoga zapytał  dlaczego w budżecie  jest  zapisane 250.000,-zł 
dotacji z MSWiA na drogę w Jarosławcu skoro wiadomo, że tych środków nie 
będzie.
Pan Wójt stwierdził,  że na razie nie ma jeszcze ostatecznej decyzji.  Można 
zdjąć tą kwotę, albo poczekać do następnej sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  podjęcie  decyzji  w  sprawie  wozu 
bojowego.
Pan Wójt wyjaśnił,  że podjęto już wstępne działania w zakresie pozyskania 
dofinansowania  z  Zarządu  Wojewódzkiego  i  Zarządu  Głównego  OSP  oraz 
z  WFOŚiGW.  Jest  szansa  na  dofinansowanie  w  wysokości  łącznej 
ok. 200.000,-zł. Jeżeli nie będzie środków zewnętrznych to nie będzie sensu 
kupować  takie  auto.  Natomiast  obecnie  posiadane  wozy  bojowe  mają  już 
po 30 lat i warto zastanowić się nad ich funkcją.
Pan Lucjan Łuczyszyn dodał, że nowy wóz bojowy jest bardzo potrzebny dla 
OSP Sitno, gdyż ta jednostka wyjeżdża do ok. 40 pożarów rocznie.
Pan Janusz Brzozowski zaproponował, by wziąć pod uwagę zakup helikoptera 
do gaszenia pożarów, gdyż obecnie nie ma dróg a planuje się zakup nowego 
wozu strażackiego.
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował by zostawić w budżecie kwotę 
100.000,-zł na wóz bojowy a jak nie będzie dotacji to tego wozu się nie kupi 
i środki zostaną przerzucone na inne zadania.
Pan Franciszek Grela stwierdził, że gdyby nie samochód OSP w Jarosławcu 
to trzy gospodarstwa by się spaliły. Dlatego potrzebny jest nowy wóz bojowy.
Pan  Ryszard  Monastyrski  zaproponował,  by  kupić  nowy  wóz  bojowy 
z napędem na wszystkie koła, żeby mógł wszędzie dojechać. Obecnie tylko 
dwie straże nie mają samochodów a gdyby zakupił wóz dla Sitna,to jeden wóz 
z Sitna przeszedłby do jednej ze straży.
Pan  Marek  Szajnoga  stwierdził,  że  nie  wiadomo czy  straże  tyle  uratowały 
mienia, co się na straże wydaje środków.
Pan  Lucjan  Łuczyszyn  wyjaśnił,  że  jednostka  OSP  z  Sitna  należy 
do Krajowego Systemu Ratownictwa i dojeżdża również do pożarów w innych 
gminach.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył,  że  akurat  do  wyjazdów do innych 
gmin Sitno tylko dokłada. Zabezpieczając się w lepszy sprzęt zabezpiecza się 
też sąsiadów.
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Następnie  Przewodniczący  zaproponował  zdjęcie  z  budżetu  250.000,-zł 
na drogę w Jarosławcu z MSWiA, skoro wiadomo że tych środków nie będzie, 
gdyż nie ma sensu sztucznie zwiększać budżetu.
Pan Sekretarz  zaproponował  pozostawienie  tej  kwoty,  gdyż  nie  ma jeszcze 
decyzji ostatecznej a droga w Jarosławcu tak czy inaczej będzie wykonana.
Następnie  Pan  Franciszek  Grela  poruszył  sprawę  drogi  Boży  Dar  “Kliny” 
zwracając się o ujęcie tej drogi chociaż w protokole. Jest to odcinek ok. 600 m. 
drogi gminnej, natomiast cała droga ma długość ok. 3 km.
Pan Sekretarz stwierdził,  że faktycznie należałoby tą drogę wykonać.  Może 
uda się ją zrealizować z nadwyżki budżetowej.
Pan  Wójt  poinformował,  że  odbyło  się  spotkanie  ze  Starostą  i  wstępnie 
zaproponowano  wykonanie  obwodnicy  drogi  powiatowej.  Będą  czynione 
starania, żeby nakłonić powiat do utwardzenia tej drogi. Natomiast na drodze 
gminnej zostanie położona na podkładach nawierzchnia asfaltowa a co 500 m. 
zatoki do mijania.
Następnie głos zabrał Pan Zenon Kupiec informując, że w budżecie powiatu 
zamojskiego na wydatki związane z drogownictwem zaplanowano 5 mln zł.
Zarząd  Powiatu  do  15  stycznia  2009  r.  podejmie  decyzję  w  sprawie 
rozdysponowania tych środków.
Z terenu gminy Sitno zgłoszono wstępnie drogę w Stanisławce, Cześnikach 
oraz drogę Sitno – Jarosławiec.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał o sprawę drogi w Cześnikach oraz zwrócił się 
o podcięcie gałęzi przy drogach powiatowych.
Pan  Zenon  Kupiec  wyjaśnił,  że  ta  droga  jest  ujęta  do  realizacji  natomiast 
w sprawie podcięcia gałęzi będzie zgłaszał tą potrzebę.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że powiat obiecuje poprawę dró, ale 
gorzej jest z realizacją.
Pan  Wójt  dodał,  że  na  razie  określono  środki  na  drogi  w  Krasnobrodzie, 
Szczebrzeszynie, Komarowie i Grabowcu.
Pan Sekretarz poruszył temat płotków przeciwśnieżnych, które są ustawiane 
w  złych  miejscach,  pomimo  przekazania  przez  Gminę  Sitno  mapki 
z optymalną lokalizacją.
Pan Kupiec poprosił o przekazanie kopii tej mapki.
Pan Zdzisław Skóra poruszył sprawę drogi w kierunku Gminy Komarów.
Pan Kupiec wyjaśnił, że ta droga będzie w 2009 r. wytyczona.
Pan Franciszek Grela zaproponował, by po wytyczeniu tej drogi wysłać na nią 
od razu równiarkę, żeby rolnicy jej nie podorywali.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  dalszą  dyskusję  nad 
budżetem gminy Sitno na 2009 r.
Pan Jerzy Mazurek stwierdził, że w każdej chwili można będzie wprowadzić 
zmiany do budżetu. Natomiast jakiekolwiek wolne środki trzeba przeznaczyć 
na drogownictwo.
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Pani  Małgorzata  Adamczuk  zaproponowała,  by  drogę  Boży  Dar  “Kliny” 
wykonać  tam  gdzie  jest  to  możliwe  a  pozostały  odcinek  wykonać 
po wydzieleniu geodezyjnym.
Następnie  w  związku  z  tym,  że  nikt  z  Radnych  nie  zabierał  głosu 
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem  Uchwały 
w sprawie budżetu Gminy Sitno na 2009 r.
W  głosowaniu  jawnym  za  ww.  Uchwałą  opowiedziało  się  11  Radnych, 
przeciw – 0, 4 Radnych wstrzymało się od głosu.

Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Pan dr inż. Kajetan Protas.
Przedstawione zagadnienia:
– realizacja inwestycji drogowych,
– funkcjonowanie i realizacja zadań OSP,
– funkcjonowanie Gospodarstwa Pomocniczego,
– wydarzenia sportowe i kulturalne,
– funkcjonowanie Urzędu Gminy,
– bieżące potrzeby budżetowe.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan Leszek Kozak zapytał  czy Gmina otrzymuje subwencję za uczniów z innych 
gmin, np. z gminy Miączyn.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  tak.  Gmina  otrzymuje  subwencję  na  ucznia  w  szkołach 
podstawowych  i  gimnazjach.  Natomiast  przedszkola  są  opłacane  ze  środków 
własnych gminy.
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił pismo – apel dotyczący trudnej sytuacji 
w rolnictwie. Apel ten zostanie zamieszczony w prasie lokalnej.
Pan  Zenon  Kupiec  dodał,  że  Rada  Powiatu  wystosowała  takie  samo  stanowisko 
miesiąc temu do prasy i do Ministra Rolnictwa.
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że w poprzednich latach również wysyłano 
pisma do Premiera i Ministra Rolnictwa ale te pisma pozostały bez odpowiedzi.
Pan Marek Szajnoga poruszył temat kalkulacji dochodów w rolnictwie stwierdzając, 
że firmy płacą podatek jeżeli mają dochód, natomiast rolnik czy ma dochód czy nie to 
i tak musi zapłacić podatek rolny.
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Następnie  Pan  Jerzy  Mazurek  przedstawił  informację  nt.  spotkania  Komisji 
Rewizyjnej dotyczącego realizacji  podatków i opłat lokalnych. Realizacja podatku 
rolnego i leśnego wynosi 82,34 % a podatku od środków transportowych 76,3 %. 
Umorzenia za trzy kwartały 2008 r. wynoszą – 1,5 % w podatku rolnym i 9,23 % 
w  podatku  od  nieruchomości.  Komisja  wnioskuje,  by  ewentualną  nadwyżkę 
przekazać na budownictwo drogowe.
Pan Wójt dodał, że wykonanie podatków jest dosyć dobre, pomimo tego, że gmina na 
razie nie wchodzi na hipotekę dłużnikom.
Następnie Pan Zenon Kupiec złożył zebranym życzenia świąteczne.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 8
Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji

Protokoły Nr XXVI/2008 i Nr XXVII/2008 wyłożone były do wglądu bezpośrednio 
w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tymi 
protokołami i czy są do nich uwagi.
Ponadto Przewodniczący poinformował, że zostanie poprawiony zapis wypowiedzi 
Pana Janusza Brzozowskiego zgodnie z jego uwagami.
Następnie  Państwo  Radni  przyjęli  ww.  protokoły  w  głosowaniu  jawnym  przy 
12 głosach za, 0 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.

Ad. 9
 Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy oraz Pan Wójt złożyli zebranym życzenia 
świąteczne. Pan Wójt podziękował również za przyjęcie budżetu Gminy na 2009 r.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował: 
Inspektor ds. samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf

 


